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Skatteudvalget 
SAU alm. del - Svar på Spørgsmål 42
Offentligt            



Spørgsmål 42: 
”Med henvisning til SAU alm. del, bilag 19, side 10 ønskes oplyst, hvordan 

SKAT tidligere er kommet frem til administrative engangsudgifter på 3,5 - 4,5 

mio. kr. til omstilling af SKAT's it-systemer, såfremt indberetninger via listesy-

stemet skal ændres, således at indberetningerne kan foretages hver måned. Belø-

bet forekommer højt, da det allerede er muligt at indberette til listesystemet via  

SKAT's hjemmeside hvert kvartal.” 

 

Svar: 

SKAT har oplyst:  

 

Systemet bruges både som indberetning til andre EU-lande og til SKATs kontrol 

af danske virksomheders EU-handel. 

 

Siden systemets start i 1993 er der kommet mange flere EU-medlemsstater til, og 

der er ikke længere plads til flere ændringer, uden at driftsstabiliteten forringes 

væsentligt. Systemet blev udviklet som midlertidigt system, og teknologien, det 

bygger på, er derfor forældet i dag. Det giver væsentlige risici for driftsforstyr-

relser. 

 

Da brugervenligheden heller ikke er god nok, skal der laves så meget om i sy-

stemet, at det næsten er et nyt system, det skal konstrueres.  

 

Det er baggrunden for SKATs skøn over de administrative engangsudgifter.   

 

 

 

 

 

 


